

Seek Peace and Pursue It

Presentation of the National Order of Merit of the Republic of Austria to Professor Herbert C. Kelman in Harvard

Harvard University, Cambridge (USA). On March 16th, 2017, Professor Herbert C. Kelman will be presented with the National Order of Merit of the Republic of Austria by the Consul General of Austria, Dr. Georg Heindl. The prize recognizes Kelman's pioneering role in contemporary peace research and his extraordinary intellectual achievements.

Born in Vienna in 1927, Kelman and his family was forced to leave Austria in 1939 with the rise of the National Socialist regime. Reaching the United States in 1940, he started his exceptional professional career at Yale University. After completing his PhD in Social Psychology he moved to Harvard, where he was appointed as Richard Clarke Cabot Professor of Social Ethics. From 1993 to 2003 he headed the Program on International Conflict Analysis and Resolution at Harvard's Weatherhead Center for International Affairs.

The award ceremony is part of a two-day conference on the Transformation of Intractable Conflicts. The conference brings over 50 leading scholar-practitioners, academics, and diplomats to Harvard's Weatherhead Center of International Affairs with the aim to discuss and exchange research and best practices for interactive problem-solving and the wider conflict transformation field. This

unofficial third party approach to conflict resolution has been applied to conflicts worldwide for over 40 years, including to the Arab-Israeli conflict. The conference is funded by the Austrian Marshall Plan Foundation, represented by its President, Ambassador Wolfgang Petritsch, and co-organized by the Herbert C. Kelman Institute for Interactive Conflict Transformation, the Weatherhead Center for International Affairs, and other international partners.

Beharrlich den Frieden Suchen

Verleihung des Großen Ehrenzeichens für Verdienste um die Republik Österreich an Professor Herbert C. Kelman in Harvard

Harvard Universität, Cambridge (USA). Am 16. März 2017 erhält Herbert C. Kelman das Große Ehrenzeichen für Verdienste um die Republik Österreich durch den österreichischen Generalkonsul Dr. Georg Heindl. Durch die Verleihung erfährt Kelman Anerkennung für seine Pionierrolle in der zeitgenössischen Friedensforschung und seine außerordentlichen intellektuellen Errungenschaften in diesem Feld.

1927 in Wien geboren mussten Kelman und seine Familie vor dem NS-Regime aus Österreich fliehen. 1940 erreichte Kelman die USA und begann seine bemerkenswerte berufliche Karriere an der Universität von Yale. Nach Abschluss seines Doktorats der Sozialpsychologie, transferierte Kelman seinen Lebensmittelpunkt an die Harvard Universität. Dort wirkte er lange Jahre als Richard Clarke Cabot Professor für Sozialethik und leitete – zwischen 1993 und 2003 – das „Program on International Conflict Analysis and Resolution“ am Weatherhead Zentrum für Internationale Beziehungen in Harvard.

Die Verleihungszeremonie ist der Auftakt einer zweitägigen Konferenz zur Transformation von internationalen und intra-gesellschaftlichen Konflikten. Die Konferenz versammelt über 50 renommierte WissenschaftlerInnen, DiplomatenInnen und KonsulentInnen am Weatherhead Zentrum mit dem Ziel,

Forschungserkenntnisse und beste Praktiken der interaktiven Problemlösung auszutauschen und zu diskutieren. Seit über 40 Jahren wurde und wird dieser inoffizielle Zugang zur Bearbeitung von Konflikten weltweit angewandt, darunter insbesondere auf den Nahostkonflikt. Die Konferenz wird unter Federführung des Herbert C. Kelman Instituts für Interaktive Konflikttransformation, dem Weatherhead Zentrum und anderen internationalen Partnern organisiert. Die Österreichische Marshallplan Stiftung, bei der Konferenz vertreten durch ihren Präsidenten Botschafter Wolfgang Petritsch, sponsert die Konferenz.

Rückfragehinweis:

Dr. Astrid Reinprecht, MSc

Email: reinprecht@kelmaninstitute.org

Herbert C. Kelman Institute for Interactive Conflict Transformation

Guglgasse 8/4/18, 1110 Wien

<http://kelmaninstitute.org/>